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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 1 september 2016 

“Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene vergadering.” 

 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Heidi Bottu, Roger Daenen, Ingrid De 

Tandt, Roger Engelbosch, Mark Hanssens (ondervoorzitter), Ingrid Hofkens, Marcel 

Jonckers (voorzitter), Caroline Meyers, Annemie Van Aerschot,  John Vankeijenberg, 

Roger Wouters (12/18) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: schepen van milieu Tom Roovers, Chris 
Stryckmans (Groen) 

Verontschuldigde effectieve leden: Huig Deneef, Hugo Eymael, Joelle 

Hauglustaine, Pieter Roovers, Alexander Vandermeulen 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Brigitte Reniers, Roland Betrains 

(Open VLD), Guy Vanparijs (GROS) 

Niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Maria Tollet 

Niet-verontschuldigde niet- stemgerechtigde leden: Marc Ylen (SP.A), Thomas 
Villa (N-VA) 

 

oOoOoOo 

 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 
 
Het verslag van de vorige vergadering werd door omstandigheden nog niet 
gemaakt. Dit punt wordt bijgevolg verschoven naar de volgende vergadering. 

 
2. Bespreking en evaluatie van de nieuwe kandidaturen voor stemgerechtigd 

lid van de MAR. 
 
Er is 1 nieuwe kandidaat: Tom Van Elst. Bij geheime stemming wordt hij verkozen 
als nieuw MAR-lid. Hij zal zetelen vanuit persoonlijke interesse maar ook als Velt-
vertegenwoordiger.. 
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Edith Recko is ontslagnemend lid. De MAR zoekt dus nog 2 nieuwe leden. Er 
wordt voorlopig geen persbericht gemaakt om nieuwe leden te recruteren, maar 
er wordt een wervende affiche gemaakt, die zal gebruikt worden tijdens de 
Autoloze zondag. Binnen Natuurpunt wordt een oproep gedaan voor nieuwe 
MAR-leden en ook op Facebook wordt de oproep gepost. 
 
Bij de politieke fracties is de CD&V nog niet vertegenwoordigd. Ook vanuit 
Vlaams Belang wordt de vergadering niet meer bijgewoond. 

 
3. Evaluatie van de voorbije acties waaraan de MAR medewerking verleende: 

 
Big Jump 3 juli: er was een behoorlijke opkomst en veel enthousiasme ondanks 
het minder goede weer. 
  
ParkLife 14 augustus 2016: deze dag in teken van duurzaamheid viel samen 
met de Vianderfeesten, maar trok desalniettemin toch een behoorlijk aantal 
bezoekers. De luide muziek paste jammer genoeg niet goed in het thema. De 
MAR-stand was duidelijk zichtbaar en goed opgesteld. De plantenruilkast was 
een prachtige blikvanger en zal in de volkstuintjes van Grimde worden geplaatst.   
Bezoekers gaven ons volgende suggesties:  
- maak de Grote Markt permanent autovrij 
- meer speelpleinen en zitbanken 
- betere fietsverbindingen en fietspaden 
- betere fietsbewaking aan het station 
 
De Schepen meldt naar aanleiding van deze bekommernissen dat het 
gedoogbeleid van de stad ten aanzien van foutparkeerders op voet- en 
zebrapaden zal wijken voor meer bescherming van de zwakke weggebruiker.  
Ook in samenwerking met de scholen wordt het thema ‘verkeersveiligheid’ op de 
kaart gezet. Tienen engageert zich mee voor de STRAP-dag (stappen en trappen 
naar school) en de SAM-dag. De kerndoelstelling van de STRAPDAG is het 
aanmoedigen van scholen, kinderen en ouders om zich duurzaam en veilig naar 
school te verplaatsen. Het initiatief toont op een leuke wijze aan dat te voet of met 
de fiets naar school gaan bijdraagt tot een betere mobiliteit en verkeersveiligheid.   

 Op 21 september 2016 start het eerste schooljaar met Woensdag Samdag, de 
nieuwe campagne van Sam de Verkeersslang! De boodschap is simpel en richt 
zich op Vlaamse kleuter- en lagere scholen: iedere woensdag gaan zoveel 
mogelijk kinderen te voet, met de fiets of met het openbaar vervoer naar school. 
Als apotheose spelen de scholen de Samweek in mei, met iedere dag Samdag 
om er een leuke verkeersweek van te maken! 
 

4. Autoloze dag 18 september 2016 
 
De beslissing over de autoloze zondag en daarmee de praktische organisatie 
rond de autoloze dag is heel laat van start gegaan. De Autoloze dag gaat door 
van 11 u tot 17 u. Enkel de kleine stadskern wordt autovrij gemaakt: de Grote 
Markt, de Nieuwstraat, Spiegelstraat, Peperstraat en alle straten die daarop 
uitkomen. De georganiseerde activiteiten zijn vergelijkbaar met die van 2 jaar 
geleden: een fietsbehendigheidsparcours, fietsgraveren, verkeerspark, “blue-
bike’, springkastelen, barmannenrace, paardenkoets,……. 
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De MAR zal er ook een stand bemannen en een “stille geluidenwandeling” 
houden om 13.30 u. 
 
De MAR waardeert het feit dat de autoloze dag dit jaar doorgaat. Ze dringt erop 
aan dat bij een volgende editie niet enkel het strikte centrum zou autovrij gemaakt 
worden, maar dat gekozen wordt voor een ambitieuzere aanpak. 

 
5. Adviezen over ULM-Goetsenhoven en Recom 

 
ULM-Goetsenhoven 
De milieuvergunningsaanvraag werd door ULM-Goetsenhoven ingetrokken. Het 
voornaamste knelpunt bestaat erin dat er voor de vliegbasis slechts 1 
vliegconcessie aan 1 verantwoordelijke wordt verleend door het leger. Nu zjn er 
dus 2 vliegclubs. De vliegclub De Wouw bleek bovendien nooit een 
vergunningsaanvraag te hebben gedaan. Beide verenigingen zullen een 
vergunningsaanvraag moeten indienen die op elkaar moeten afgestemd zijn. Er 
moet dus een nieuw openbaar onderzoek komen. De nieuwe dossiers moeten 
meer duidelijkheid verschaffen omtrent geluidsoverlast, veiligheid en de 
toekomstige evolutie (groei) van de clubs. Belangrijke vraag is bijvoorbeeld wat 
de gevolgen zouden zijn indien er ULM-vluchten op vraag zouden georganiseerd 
worden.  
Bij een nieuwe milieuvergunningsaanvraag zal het stadsbestuur zich beraden 
over de voorwaarden die aan de vergunning zullen gekoppeld worden inzake de 
toegelaten vlieguren en vliegbewegingen en de duur van de vergunning.  
 
In Wulmersum en Hakendover werden er actief bezwaarschriften verzameld (240 
oproepen gebust, waarvan 60 resulteerden in effectieve bezwaren). De schepen 
vermeldt dat een aantal bezwaren te laat werden ingeleverd. 
 
In de MAR-vergadering wordt de vraag gesteld hoe men de ‘zondagsrust’ ofwel 
het verbod om op zondag het gras te maaien kan verzoenen met het verlenen 
van een milieuvergunning met toestemming om te vliegen op zondag.  
 
Recom 
Het college gaf eveneens een negatief advies in dit dossier op basis van geluids- 
en stofhinder en het ontbreken van een voldoende buffer. Ook een aantal 
technische elementen in het dossier ontbraken en waren contradictorisch. Het 
dossier is overgemaakt aan de provincie, die beslist in oktober.  
 
De MAR pleit voor een nauwgezette opvolging van dit dossier en het bedrijf, 
gezien de vergunningsvoorwaarden uit het verleden zelfs niet nageleefd worden.  

 
6. Klimaatalliantie 

 
Er werd beslist om 2 actieplannen naar voren te schuiven. Een eerste draait rond 
hoe woonwijken minder energie laten verbruiken (bv betere isolatie) en een 
tweede rond fietsen. Een concreet plan van aanpak volgt, evenals overleg met de 
stad.   
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7. Vergroening/aanplant vesten en Houtemstraat in het voorjaar 2017 
 
- Het groen op de vesten lijkt bij de herinrichtingswerken meer en meer te 

verdwijnen. Er moeten bovendien nog enkele lindenbomen wijken voor de 
verplaatsing van het monument op de Kabbeeksebest / Linterse Poort.  

- Aan de Albertvest en Kabbeekvest waren doorgroeitegels voorzien aan de 
ventweg. Die zijn er niet, behalve op 1 stoepje. Ook hier kan er meer groen 
toegevoegd. Voorstel van de MAR is om bijvoorbeeld lage hagen te planten 
tussen de bomen aan de Kabbeekvest (ventweg bij pizzahut  )  

- Over de aanplant van nieuwe bomen in de Houtemstraat is nog steeds niet 
 beslist. 
 
De MAR vraagt zich af of de werken overeenstemmen met de aanvankelijke 
plannen. Ze pleit voor maximale conservatie van het groen, zeker van de bermen. 
Dankzij een goed beheer was de kwaliteit van de bermen op de vesten zeer groot 
en sommige stukken waren zelfs uniek voor Vlaanderen (bv door de 
aanwezigheid van ruige weegbree).  
Indien verwijdering van groen noodzakelijk is, dan kiest men best voor 
waardevolle nectarrijke bomen/struiken/bloemen als stapstenen voor bijen. Kan 
er bovendien gekozen worden voor bomen die al iets groter zijn bij de aanplant?  

De schepen licht toe dat bijsturingen in de aanplantingen nog mogelijk zijn.  
Ter hoogte van de Albertvest/Kabbeekvest zullen in het voorjaar bomen en 
struiken geplant worden en er zijn voorstellen om in de middenbermen 
bloembollen aan te planten. De voorzitter licht toe dat de teelt van bloembollen in 
Nederland allesbehalve ecologisch gebeurt. De bloemen zijn weinig nuttige en 
vaak weinig duurzame planten en verstoren de normale vegetatie. 
De stad wil de aansluiting van het Vianderdomein op de stad verbeteren met een 
doorsteek voor fietsers en voetgangers, waarbij ook het groen zal worden 
doorgetrokken.  

Ook de beleving van de Getevallei kan beter en is een aandachtspunt voor het 
stadsbestuur. 

Andere groenvoorzieningen in de stad 

- De MAR complimenteert de stad voor de geslaagden en mooie aanplant aan 
de Heldensquare (althans aan 1 kant). Nu de andere kant nog… Wellicht is 
enige bodemverbetering nodig. 

- Het Sint Jorisplein biedt kansen op meer waardevol groen, zowel op de 
grasperken als de middenbermen. De schepen licht toe dat een werkgroep 
Kazerne zich buigt over groen en mobiliteit op de site. 

- Het haagje met veldesdoorn aan de toegangsweg (N29) naar de autostrade 
zal heraangeplant worden. 

- De Novicendreef bij de Paterskerk bestond uit populieren. Een aantal is al 
gerooid. Ook de andere zijn ‘uitgeleefd’. Bij de heraanplant moet aandacht 
gegeven worden voor waardevollere soorten. 

- Op de Sint-Truidensesteenweg worden de voorziene plantengaten steeds 
bereden en lijkt de aanplant maar niet te lukken. Dit kan mogelijks te wijten 
zijn aan het zoutgebruik in de winter. Misschien kan toch beter gekozen 
worden voor stevige bomen zoals in het stuk dichter bij het rondpunt. 
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- De aanplant voor de Wulmersumsesteenweg is al 2 jaar goedgekeurd en is 
nog steeds niet gebeurd. 
 

8. Heraanleg begraafplaatsen, stand van zaken? 
 
- De begraafplaatsen van Hakendover en Kumtich zijn gelegen in geklasseerde 

omgevingen. Hierdoor dient samengewerkt met Monumenten en 
Landschappen, dit loopt wat vertraging op. 

- Het architectenbureau Team Van Meer uit Hasselt maakte een voorontwerp voor 
het groot kerkhof van Tienen aan de Aarschotsesteenweg. Er wordt een nieuwe 
verbinding gemaakt tussen het oude en het nieuwe gedeelte van het kerkhof en 
een eventuele uitbreiding. Er zal rekening gehouden worden met het funerair 
erfgoed en veel vergroening zal worden toegevoegd. Verschillende soorten 
beplantingen zullen verschillende sferen oproepen (lanen, kleine eilandjes), 
perken worden afgebakend met groen. Sedummatten, traaggroeiend gras en 
bloemenweides zijn opties die verwogen worden. 
 

9. Beheer van groene zones en voetpaden zonder sproeistoffen. Verloopt alles 
nu volgens wens? 
 
Er komen heel wat reacties van burgers tegen het huidige onderhoud van straten, 
speelpleinen, openbaar groen en stoepen. Sommige reacties zijn terecht, 
anderen niet. Er is wegens het collectieve verlof een achterstallig onderhoud en 
de verbrandingsmachine van de stadsdienst werkt niet goed. Men is momenteel 
aan een inhaalbeweging bezig. Blankendaele zal in de toekomst de voetpaden 
onderhouden in de stad.  
Aandachtspunt blijft dat de stoepen en goten moeten onderhouden worden door 
de bewoner zelf! Dit gebeurt niet altijd. Bovendien is het voor bewoners niet 
steeds duidelijk welke producten hierbij wel/niet mogen gebruikt worden (bv 
huishoudelijk bleekwater). Belangrijk hierbij is dat alle water van de stoep in de 
Gete terecht komt. Er moet dus vermeden worden dat schadelijke stoffen in de 
rivier komen. 
 
In het stadspark en de Viander wordt er minder vaak gemaaid onder de 
boomkruinen (4x per jaar versus in gewone graspleinen om de 14 dagen). Dit 
geeft extra kansen aan de biodiversiteit. Belangrijk is dus dat dit beheer 
systematisch gebeurt. 

 
 

10. Vaststellen vergaderdata voor 2017 

Volgende vergaderdata worden vastgelegd: 5 januari , 2 februari, 2 maart, 6 april 
(wellicht in De Gors), 4 mei, 1 juni, 7 september, 5 oktober (uitz. In crea-lokaal), 9 
november, 7 december 

De nieuwjaarsreceptie/-vergadering vindt plaats op 5 januari in De Gors in 
Vissenaken. 

De verslaggevers voor de volgende vergadering worden vastgelegd: Heidi in oktober,  
Carolien in november en Ingrid D. in december.  
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11. Varia 
 

- Een paar MAR-leden stellen voor om een T-shirt te laten maken met het MAR-
logo op om zo de herkenbaarheid te vergroten tijdens activiteiten. Er wordt 
geïnformeerd naar de prijs hiervan. 
 

- De Kweikersdag vindt plaats op 10/10. Het ligt in de bedoeling jaarlijks op deze 
datum een Tiens feest te organiseren.  Dt jaar zal dit gebeuren rond de St.-
Germanuskerk.  Affiches worden uitgedeeld. 

 

Verslaggever: Ingrid Hofkens 
 
 
 
 
 

 

Belangrijke data 

Op volgende data zijn vergaderingen voorzien voor 2016: 6 oktober ; 3 november en 
1 december. 

Voor 2017: : 5 januari , 2 februari, 2 maart, 6 april (wellicht in De Gors), 4 mei, 1 juni, 
7 september, 5 oktober (uitzonderlijk In crea-lokaal), 9 november, 7 december 

 

 


